

论文

变时滞Hopfield神经网络的周期解存在性及其全局指数稳定性

罗毅平(1),邓飞其(2),夏文华(3)

(1)湖南工程学院,湘潭 411101;华南理工大学自动化学院,广州 510640;(2)华南理工大学自动化学院,广州 510640;(3)嘉兴学院,嘉兴 314001

收稿日期 2005-2-24 修回日期 2005-6-9 网络版发布日期 2007-1-29 接受日期

摘要 利用拓扑度理论中的连续性引理和推广Halanay不等式研究了变时滞的细胞神经网络的周期解的存在性及全局指数稳定性.给出了判别周期解及指数稳定性的代数判据,所得判据易于检验,具有广泛的实用性.同时,改进了已有文献的相关结论,最后通过数值例子说明结论的有效性.

关键词 [Hopfield神经网络](#) [变时滞](#) [周期解](#) [全局指数稳定性](#)

分类号 [34K15, 34C20, 92B20](#)

Periodicsolution and global exponential stability of Hopfield neural networks with time-varying delayed

Luo Yiping(1),Deng Feiqi(2),Xia Wenhua(3)

(1)The Hunan Institute of Engineering, Xiangtan 411101; South China University of Technology;(2)South China University of Technology, Guangzhou 510640;(3)The Jiaxing's College, Jiaxing 314001

Abstract By employing the continuous theorem from topology and the extended Halanay's inequality, the existence and global exponential stability of periodic solutions for the Hopfield neural network with time-varying delayed are investigated. The algebraic sufficient conditions of periodicity and global exponential stability are presented. The conditions can be examined easily, so it is of practical usage. In additions, earlier results are extended and improved. A computation example is given to illustrate the proposed method.

Key words [Hopfield neural network](#) [periodic solution](#) [time-varying delayed](#) [global exponential stability](#)

DOI:

通讯作者

扩展功能

本文信息

▶ [Supporting info](#)

▶ [PDF\(420KB\)](#)

▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)

▶ [参考文献](#)

服务与反馈

▶ [把本文推荐给朋友](#)

▶ [加入我的书架](#)

▶ [加入引用管理器](#)

▶ [复制索引](#)

▶ [Email Alert](#)

▶ [文章反馈](#)

▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

▶ [本刊中 包含“Hopfield神经网络”的相关文章](#)

▶ 本文作者相关文章

· [罗毅平](#)

· [邓飞其](#)

· [夏文华](#)